

PRESS RELEASE

Antal and Karver Announce a Long-Term Strategic Alliance

Press Release – 2025, November 14th

Antal and **Karver** have officially signed a **long-term strategic alliance** based on the **sharing of technological excellence** and the **complementarity** of their respective **product ranges**.

The agreement stems from a solid mutual esteem and aims to offer the market a **comprehensive proposition**, spanning the **Racing, Custom, and Cruising** segments, capable of responding in an integrated way to any deck layout project, optimized through the experience and recognized expertise of both companies.



Two benchmark European companies

Founded in 1977 in Padua / Italy, **Antal** is an international benchmark in the production of deck hardware for sailing yachts of all sizes and types. The company is distinguished by its consolidated know-how in deck hardware, with a significant presence across all main segments, from cruising to high-end yachting, up to ocean racing, where it is a well-established player, particularly in the Class 40 and larger categories, thanks to its engineering capabilities and tailor-made solutions.

Founded in 2003 in Normandy / France, **Karver** is today one of the most innovative and recognized brands in the production of high-performance deck hardware. The French company is a leader in the Ocean Racing market, with its products featured in numerous prestigious projects such as the IMOCA 60, Ocean 50 or Ultims, a symbol of the brand's technical and design excellence. Karver is renowned for its ability to transfer its racing expertise into the cruising world, making sailing simpler and easier.

A partnership built to deliver a complete and integrated offering.

The goal of the alliance is to offer integrated and complete solutions for the development of deck systems, from the design phase to final installation, leveraging the extensive technological, engineering, and manufacturing expertise of both companies.

This collaboration is designed to reinforce Antal and Karver's presence in their key markets, with a particular focus on:

- the French market, known as the world's leading producer of sailboats and strongly linked to ocean racing,
- and the Italian market, renowned for excellence in high-end cruising and yacht building.

The key principles of the agreement.

The agreement is built on several key principles:

- A synergistic and complementary offer, simplifying the work of shipyards through a comprehensive range of integrated solutions.
- A unified design process, where products from both catalogs are considered together from the earliest stages, ensuring maximum technical and functional efficiency.
- A streamlined technical and commercial partnership that simplifies project management, reduces the number of suppliers, and optimizes overall efficiency and costs.

An alliance driven by innovation and performance.

In the Racing, Super Yachts & Custom segment, the alliance translates into total technological collaboration, combining engineering expertise and production capacity to jointly tackle the most complex deck design challenges, offering shipyards and designers an unprecedented level of reliability and innovation.

A new value proposition for the market.

With this partnership, a new opportunity arises for shipyards, owners, sailors, and professionals in the sector: a complete proposition covering every detail of deck hardware design, optimizing processes and ensuring the quality, precision, and added value that only two world-leading brands like Antal and Karver can deliver.

Enrico, Marin, and Tanguy are commenting on this agreement.

ANTAL – Enrico GOMIERO (CEO) : *"This agreement first and foremost brings together the stories of two family-owned companies that share the same passion, values, and vision for the future. By integrating our experiences and distinct cultures, we are building a common foundation of trust and innovation. I am deeply grateful to Marin, Tanguy and the Karver team for this opportunity. Together, we will be able to offer complete, cutting-edge technical solutions tailored to every market we serve. It will be a strong and skilled team, and most importantly, a team of people who truly know what it means to go to sea."*

KARVER – Marin CLAUSIN (President) : “Beyond its technical and commercial scope, this alliance is also a human journey built on trust, mutual respect, and a shared ambition to move forward together.

In an increasingly turbulent world, team spirit makes all the difference.

Together, we can go further — and faster.

We remain driven by passion and by the belief that professionalism can go hand in hand with sincerity and pleasure in working together.

In an era of large corporations and globalization, we are deliberately choosing a different path.”

KARVER – Tanguy de LARMINAT (Managing Director) : « *Nothing more to add — let's make it happen!*”

Contacts presse :

- **KARVER** : Tanguy de LARMINAT
 tanguy@karver-systems.com -  +33 (0)6 71 64 51 15
- **ANTAL** : Mr. Mauro Giuffrè
 mauro.giuffre@antal.it -  +39 3287777457



Antal et Karver annoncent une alliance stratégique de long terme

Communiqué de presse – 14 novembre 2025

Antal et **Karver** ont officiellement signé une **alliance stratégique à long terme**, fondée sur le partage de leur excellence technologique et sur la complémentarité de leurs gammes de produits respectives.

Cet accord repose sur une **solide estime mutuelle** et vise à offrir au marché une **solution globale**, couvrant les segments **Course, Custom et Croisière**, capable de répondre de manière intégrée à tout projet d'aménagement de pont, optimisé grâce à l'expérience et au savoir-faire reconnus des deux entreprises.



Deux acteurs européens de référence

Fondée en 1977 à Padoue (Italie), **Antal** est une référence internationale dans la fabrication d'accastillage pour voiliers de toutes tailles et de tous types.

L'entreprise se distingue par un savoir-faire technique consolidé, avec une présence significative sur tous les principaux segments : de la croisière au yachting haut de gamme, jusqu'à la course au large, où elle s'impose comme un acteur majeur, notamment en Class40 et dans les grandes unités, grâce à ses compétences en ingénierie et à ses solutions sur mesure.

Fondée en 2003 en Normandie (France), **Karver** est aujourd'hui l'une des marques les plus innovantes et les plus reconnues dans la conception et la production d'accastillage de haute performance.

Leader sur le marché de la course au large, l'entreprise française équipe de nombreux projets prestigieux tels que les IMOCA 60, Ocean Fifty ou Ultims, symboles de l'excellence technique et du design de la marque.

Karver est également reconnue pour sa capacité à transférer son savoir-faire issu de la compétition vers la croisière, rendant la navigation plus simple et plus fluide.

Un partenariat au service d'une offre globale

L'objectif de cette alliance est de proposer **des solutions intégrées et complètes** pour le développement des systèmes de pont, depuis la phase de conception jusqu'à l'installation finale, en s'appuyant sur la **complémentarité technologique, industrielle et d'ingénierie** des deux marques.

Cette collaboration vise à **renforcer la présence d'Antal et de Karver** sur leurs marchés clés et plus particulièrement sur :

- le **marché français**, premier producteur mondial de voiliers et fortement lié à la course au large,
- et le **marché italien**, réputé pour son excellence dans la **croisière haut de gamme** et la **construction de yachts**.

Les grands principes de l'accord

- Une **offre complémentaire et synergique**, simplifiant le travail des chantiers grâce à une gamme complète de solutions intégrées.
- Un **processus de conception unifié**, où les produits des deux catalogues sont envisagés conjointement dès les premières phases, garantissant une efficacité technique et fonctionnelle optimale.
- Une **relation technique et commerciale fluide**, simplifiant la gestion de projet, réduisant le nombre de fournisseurs et optimisant la performance et les coûts globaux.

Une alliance tournée vers l'innovation et la performance

Sur les segments **Course, Super Yachts et Custom**, l'alliance se traduit par une **collaboration technologique totale**, combinant l'expertise d'ingénierie et la capacité de production des deux entreprises pour relever ensemble les défis les plus complexes en matière de conception de pont.

Cette approche commune offre aux **chantiers et architectes** un niveau de **fiabilité et d'innovation sans précédent**.

Une nouvelle proposition pour le marché

Ce partenariat ouvre de **nouvelles perspectives** pour les **chantiers, armateurs, marins et professionnels** du secteur : une **offre complète**, couvrant chaque détail de la conception d'accastillage, optimisant les processus et garantissant la **qualité, la précision et la valeur ajoutée** que seules deux marques leaders mondiales comme **Antal et Karver** peuvent offrir.

Enrico, Marin & Tanguy commentent cet accord

Enrico GOMIERO, Président d'Antal : "Cet accord réunit avant tout l'histoire de deux entreprises familiales partageant la même passion, les mêmes valeurs et une vision commune de l'avenir.

En unissant nos expériences et nos cultures respectives, nous construisons un socle commun fondé sur la confiance et l'innovation.

Je suis profondément reconnaissant envers Marin, Tanguy et toute l'équipe Karver pour cette opportunité. Ensemble, nous serons en mesure d'offrir des solutions techniques complètes et

*de pointe, adaptées à chaque marché sur lequel nous opérons.
Ce sera une équipe forte et compétente — mais surtout, une équipe composée de personnes
qui savent vraiment ce que signifie aller en mer.”*

Marin CLAUSIN, Président de Karver : “*En plus des aspects techniques et commerciaux, cette alliance est aussi une aventure humaine fondée sur la confiance, le respect et l’envie de construire ensemble. Dans ce monde agité, c’est l’esprit d’équipe qui fait la différence. Ensemble, nous pouvons aller loin, mais aussi plus vite. Nous voulons rester des passionnés, garants d’une relation professionnelle agréable et saine. A l’heure des grands groupes et de la mondialisation, nous faisons le pari d’un chemin différent.*”

KARVER – Tanguy de LARMINAT (Directeur Général) : « *Tout est dit. Au boulot !* »

Contacts presse :

- **KARVER** : Tanguy de LARMINAT
 tanguy@karver-systems.com -  +33 (0)6 71 64 51 15
- **ANTAL** : Mr. Mauro Giuffrè
 mauro.giuffre@antal.it -  +39 3287777457